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LULEÅ KOMMUN  FÖRTECKNING 1 (1) 
Kommunstyrelseförvaltningen  Ärendenr 
Kansli 2025-02-07 

  
2025/284-1.1.1.7 

 Kristina Yacoub Larsson   
 

 

 
 
Meddelanden till kommunfullmäktige 2025-05-19 
Ärendenr 2025/284-1.1.1.7 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisade meddelanden till 
handlingarna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Följande meddelanden redovisas: 
 
Avsändare Ämne 
KPMG 
2025-04-16 

KLF 2025/725-1.3.2.3 
Granskning av bokslut och årsredovisning samt 
granskning av intern kontroll i väsentliga processer 

  
Piteå kommun 
2025-04-25 

KLF Hid.nr 2025.4397 
Protokoll Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - 
Luleå 2025-04-24  

  
Länsstyrelsen 
Norrbotten 
2025-04-30 

KLF Hid.nr 2025.4575 
Beslut om bifall avseende ny ersättare för ledamot 
(C) i kommunfullmäktige 

 
 
 

2



LULEÅ KOMMUN  FÖRTECKNING 1 (1) 
Kommunstyrelseförvaltningen  Ärendenr 
Kansli 2025-05-06 

  
2025/823-1.1.1.5 

 Kristina Yacoub Larsson   
 

 

 
 
Anmälan av motioner 2025-05-19 
Ärendenr 2025/823-1.1.1.5 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga redovisningen av väckta motioner 
perioden 23 april – 19 maj 2025 till handlingarna. 
 
Beskrivning av ärendet 
Inga motioner har inkommit vid utskick av kallelse.  
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LULEÅ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
    
  

  
 

 Kommunstyrelsen 2025-05-05  
 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen 
 

 
 
§ 123 
 
Förlängning av reglemente för Gemensam kost- och ser-
vicenämnd med Piteå kommun 
Ärendenr 2025/586-1.3.1.2 
 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att reglemente för Gemensam kost- och service-
nämnd Piteå – Luleå förlängs i oförändrad form till och med 2026-06-30. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Reglemente för Gemensam kost- och servicenämnd Piteå – Luleå löpte ut 
2024-06-30. Då det är viktigt att Kost- och servicenämnden har ett gällande 
reglemente har ordförande fattat ett delegationsbeslut om en förlängning och 
tjänstepersoner får fram till 2026-06-30 gå igenom och kontrollera om några 
revideringar behöver göras.  
 
Kommunfullmäktige i Piteå kommun tar upp ärendet till beslut 2025-05-27.   
 
Kommunstyrelsens arbetshuskott har 2025-05-05 § 82 föreslagit kommunfull-
mäktige beslutar att reglemente för Gemensam kost- och service-nämnd Piteå 
– Luleå förlängs i oförändrad form till och med 2026-06-30. 
 
Sammanträdet 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
 
Beslutsunderlag 

• Delegationsbeslut förlängning av reglemente för Gemensam kost- och 
servicenämnd med Piteå kommun, KLF Hid: 2025.3628 

• Reglemente för Gemensam kost- och servicenämnd för Piteå och Luleå 
kommuner, KLF Hid: 2025.3629 

• Delegationsbestämmelser för Kost- och servicenämnden,  
KLF Hid: 2025.3630 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2025-05-05 § 82,  
KLF Hid: 2025.4837 
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Reglemente Gemensam kost- och 
servicenämnd för Piteå och Luleå 

kommuner 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dokumentnamn Dokumenttyp Senast reviderad Beslutsinstans 

Reglemente Gemensam kost- 
och servicenämnd för Piteå och 
Luleå kommuner 

Reglemente 2020-06-22 § 126 Kommunfullmäktige 

Dokumentansvarig/processägare Version Diarienummer Giltig till 
Fastighets- och 
serviceförvaltningen Piteå 
kommun 

2 20KS294 2024-06-30 

Dokumentinformation Reglemente för gemensam kost- och servicenämnd för Piteå och Luleå 
kommuner 

Dokumentet gäller för Förtroendevalda och tjänstepersoner i Piteå och Luleå kommuner 
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  Sid 2 
 

 

Gemensam kost- och servicenämnd i Piteå och Luleå kommuner inrättades den 15 mars 2018. 

Piteå kommun är värdkommun och den gemensamma nämnden ingår i Piteå kommuns 
organisation. 

Arkivansvaret omfattar ansvar för både när- och slutarkiv. Den gemensamma nämnden är 
ansvarig för alla handlingar och dokument som framställs. Slutarkivering av brukarnas 
uppgifter arkiveras i berörd samverkanskommun. Slutarkivering av nämndens handlingar 
ansvarar värdkommunen för. Utöver vad som följer av lag gäller detta reglemente och ett 
mellan kommunerna ingånget samverkansavtal för den gemensamma nämnden. 

Mål 
1 § 
Nämnden ska i god samverkan och inom sitt ansvarsområde: 

• Producera välsmakande, kvalitetssäkrade och näringsriktiga maträtter, 

• Verka för att kompetens bibehålls och utvecklas, 

• Verka för åtgärder som främjar kvaliteten, effektiviteten samt begränsa kostnadsökning inom 
nämndens verksamhetsområde. 

Uppgifter 
2 § 
Nämnden ansvarar för produktion av kylda maträtter till ordinärt boende i bägge 
samverkanskommunerna och särskilt boende i Luleå kommun. Produktionen av kylda maträtter 
sker i Öjebyns produktionskök i Piteå kommun. 

Nämnden ska samråda med berörda kommunala nämnder i de samverkande kommunerna samt 
med andra myndigheter och enskilda organisationer. 

Nämnden ska följa utvecklingen inom sitt ansvarsområde. 

Utöver vad som följer av lag ska nämnden tillse att verksamheten bedrivs enligt detta 
reglemente och samverkansavtal. 

Delegering 
3 § 
Nämnden får själv eller genom ombud föra kommunens talan i alla mål och ärenden om inte 
någon annan ska göra det på grund av lag, författning eller beslut av kommunfullmäktige. Detta 
gäller även mål där någon har begärt laglighetsprövning. 

Medborgarförslag som överlåtits till nämnden för beslut 
4 § 
Medborgarförslag som fullmäktige i respektive samverkanskommun överlåtit till nämnden för 
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  Sid 3 
 

 

beslut ska beredas av arbets- och ledningsgruppen och om möjligt handläggas av nämnden så 
att ärendet kan avgöras inom ett år från det att förslaget väcktes i fullmäktige. 

Nämnden ska fortlöpande informera fullmäktige i respektive samverkanskommun om de beslut 
som fattats gällande medborgarförslag. 

Nämnden ska även redovisa till fullmäktige i respektive samverkanskommun de ärenden som 
inte avgjorts inom ett år. 

Beslutanderätten i ärenden som väckts genom medborgarförslag och som överlåtits till 
nämnden får inte delegeras. 

Nämnden får med stöd av kommunallagen besluta att den eller de som väckt ett ärende genom 
medborgarförslag får närvara när nämnden behandlar ärendet och delta i överläggningarna, 
men inte i beslutet. 

Ansvar- och rapporteringsskyldighet 
5 § 
Nämnden ska se till att verksamheten bedrivs i enlighet med de mål och styrande dokument 
som värdkommunens kommunfullmäktige har beslutat, de föreskrifter som kan finnas i lag 
eller förordning, bestämmelser i detta reglemente samt samverkansavtalet. 

Nämnden ska två gånger per år till värdkommunens fullmäktige rapportera hur verksamheten 
utvecklas och nämndens ekonomiska ställning under budgetåret. Rapporten ska framläggas vid 
fullmäktiges sammanträde i samband med delårsrapport och årsredovisning. Därutöver ska 
nämnden för kommunfullmäktige föredra verksamhetens utveckling enligt kallelse. 

Delårsrapport och årsredovisning ska tillställas Luleå kommuns fullmäktige efter den godkänts 
av Piteå kommuns fullmäktige. 

Värdkommunens styr- och ledningssystem utgör grunden för nämndens internkontroll, 
nämnden ska årligen upprätta en plan för kontrollen. 

Personuppgifter 
6 § 
Socialnämnden i respektive samverkanskommun är personuppgiftsansvarig för de register och 
andra behandlingar av personuppgifter som sker i nämndens verksamhet.  

Personalansvar 
7 § 
För medarbetare inom den gemensamma nämndens verksamhetsansvar har Fastighets- och 
servicenämnden i Piteå kommun ansvar för personalfrågor inklusive arbetsmiljöfrågorna med 
undantag för de uppgifter som åligger kommunstyrelsen som anställningsmyndighet samt dess 
arbets- och personalutskott. 
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Arbetsformer 

Sammansättning 
8 § 
Nämnden består av sex ledamöter och sex ersättare varav fullmäktige i de samverkande 
kommunerna utser tre ledamöter och tre ersättare vardera. 
Ordförande och vice ordförande i nämnden utses av värdkommunen. Samverkanskommunerna 
är överens om att posterna som ordförande respektive vice ordförande bör rotera varje år 
mellan de deltagande kommunernas företrädare i nämnden och att posterna bör vara fördelade 
så att en kommun innehar ordförandeposten och den andra kommunen innehar vice 
ordförandeposten varje år. 

Samverkanskommunerna kan träffa särskild överenskommelse om att annat ska gälla för visst 
år. 

Nämnden har inget utskott. 

Ersättarnas tjänstgöring 
9 § 
Om en ledamot är förhindrad att inställa sig till ett sammanträde eller att vidare delta i ett 
sammanträde ska en ersättare från den kommun som valt ledamoten tjänstgöra i ledamotens 
ställe. 

En ledamot som inställer sig under ett pågående sammanträde har rätt att tjänstgöra även om en 
ersättare har trätt in i ledamotens ställe. 

Om ersättarna inte valts proportionellt ska de tjänstgöra enligt den av respektive fullmäktige 
bestämda ordningen. 

En ersättare som har börjat tjänstgöra har dock alltid företräde oberoende av turordningen. Om 
styrkebalansen mellan partierna därigenom påverkas får dock en ersättare som inställer sig 
under pågående sammanträde träda in i stället för en ersättare som kommer längre ner i 
ordningen. 

Växeltjänstgöring 
10 § 
En ledamot eller en ersättare som har avbrutit sin tjänstgöring på grund av jäv i ett ärende får 
åter tjänstgöra, sedan ärendet har handlagts. 

En ledamot som har avbrutit tjänstgöringen vid ett sammanträde på grund av annat hinder än 
jäv, får åter tjänstgöra om ersättarens inträde har påverkat styrkebalansen mellan partierna. 

Inkallande av ersättare 
11 § 
En ledamot som är hindrad att delta i ett sammanträde eller i en del av ett sammanträde, ska 
snarast anmäla detta till nämndens sekreterare. Sekreteraren kallar in den ersättare som står i tur 
att tjänstgöra och som inte redan kallats in. 
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Övriga icke tjänstgörande ersättare 
12 § 
Övriga icke tjänstgörande ersättare har rätt att delta i nämndens överläggningar, dock inte rätt 
att få sin mening antecknad i protokollet. 

Ersättare för ordföranden 
13 § 
Om varken ordföranden eller vice ordföranden kan delta i ett helt sammanträde eller i en del av 
ett sammanträde utser nämnden en annan ledamot att vara ordförande tillfälligt. 

Den till åldern äldste ledamoten tjänstgör som ordförande, tills den tillfällige ordföranden har 
utsetts. 

Om ordföranden till följd av sjukdom eller av annat skäl är hindrad att fullgöra uppdraget för en 
längre tid får nämnden utse en annan ledamot att vara ersättare för ordföranden. Ersättaren 
fullgör ordförandens samtliga uppgifter. 

Sammanträden 

Tidpunkt 
14 § 
Nämnden sammanträder på dag och tid som nämnden bestämmer. Nämnden får besluta om 
offentliga sammanträden. 

Kallelse 
15 § 
Ordföranden ansvarar för att kallelse utfärdas till sammanträdena. Kallelsen ska vara skriftlig 
och innehålla uppgift om tid och plats för sammanträdet. 

Kallelsen ska på ett lämpligt sätt skickas till varje ledamot och ersättare samt annan 
förtroendevald som får närvara vid sammanträdet senast fem dagar före sammanträdesdagen. 

Kallelsen bör åtföljas av dagordning. Ordföranden bestämmer i vilken utsträckning handlingar 
som tillhör ett ärende på dagordningen ska bifogas kallelsen. I undantagsfall får kallelse ske på 
annat sätt. 

När varken ordföranden eller vice ordförande kan kalla till sammanträde ska den till åldern 
äldste ledamoten göra detta. Om ordföranden på grund av sjukdom eller av annat skäl är 
hindrad att fullgöra uppdraget för en längre tid, får nämnden utse en annan ledamot att vara 
ersättare för ordföranden. 

Ersättaren fullgör ordförandens samtliga uppgifter. 

Justering av protokoll 
16 § 
Protokollet justeras av ordföranden och en ledamot. 
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Nämnden kan besluta att en paragraf i protokollet ska justeras omedelbart. Paragrafen bör 
redovisas skriftligt innan nämnden justerar den. 

Nämndens protokoll ska tillkännages på samverkanskommunernas anslagstavlor. Nämndens 
sekretariat har ansvar för att kontrollera när nämndens protokoll har anslagits på de olika 
anslagstavlorna. 

Reservation 
17 § 
Om en ledamot har reserverat sig mot ett beslut och ledamoten vill motivera reservationen, ska 
ledamoten göra det skriftligt. Motiveringen ska anmälas innan sammanträdet avslutas. 

Delgivning 
18 § 
Behörig att motta delgivning å nämndens vägnar är, förutom ordförande och vice ordförande, 
kostchefen eller annan anställd som nämnden bestämmer. 

Undertecknande av handlingar 
19 § 
Skrivelser, avtal och andra handlingar från nämnden ska på nämndens vägnar undertecknas av 
ordföranden. Vid förfall för ordföranden inträder vice ordföranden och vid förfall för denne den 
ledamot som nämnden utser. 

Nämnden får även uppdra åt förtroendevald eller tjänsteman att enligt av nämnden lämnade 
direktiv underteckna handlingar på nämndens vägnar. 

Beslut som fattas med stöd av delegation samt skrivelser, avtal och andra handlingar som 
upprättas med anledning därav undertecknas av den som fattar beslutet och, i förekommande 
fall, kontrasigneras av den som utses därtill. 

Beredning av ärenden m.m. 
20 § 
De ärenden som ska avgöras av den gemensamma nämnden ska beredas av Ledningsgruppen. 

Fastighets- och serviceförvaltningen i Piteå kommun ansvarar för verkställighet av nämndens 
beslut samt planerar och administrerar den verksamhet som nämnden ansvarar för. 

Respektive kommunfullmäktiges beslut om taxa avseende den gemensamma nämndens 
prestationer ska inte beredas av den gemensamma nämnden utan av nämnd inom respektive 
samverkanskommuns egen organisation. 
 
 
Antagen KF 2018-02-19 § 4 
Reviderad KF 2020-06-22 § 125 
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Delegationsbeslut 
 Datum 2025-03-21 
Dnr/Ärendenr  25GKN3 

 
 

Postadress: 941 85 Piteå Besöksadress: Stadshuset Telefon: 0911-69 60 00 vx Webbadress: www.pitea.se 
 

 
 

Delegationsbeslut förlängning av reglemente 
 
Beslut  
Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå föreslår Kommunfullmäktige att 
reglemente för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå förlängs i oförändrad form 
tom 2026-06-30. 
 
Ärendebeskrivning 
Reglemente för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå löpte ut 2024-06-30. Då det 
är viktigt att nämnden har ett gällande reglemente behöver ordförande ta ett delegationsbeslut 
om en kortare förlängning och tjänstepersoner får fram till 2026-06-30 gå igenom och 
kontrollera om några revideringar behöver göras.  
 
Kommunfullmäktige ska ta upp ärendet till beslut 2025-05-27 och då nämnden inte har nästa 
sammanträde förrän 2025-04-23 måste det tas ett brådskande ärende av ordförande.  
 
Delegationspunkt 
Beslut med stöd av punkt 1A i Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - Luleå 
delegationsbestämmelser, ”Brådskande ärenden då beslut inte kan anstå till nämndens 
nästkommande sammanträde”. 
 
Beslutande 
 
 
 ________________________________  
Bodil Wennerbrandt Sevastik, ordförande 
För Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - Luleå i Piteå kommun 

Delegationsbeslut brådskande ärende
(Signerat, SHA-256 DDAD45AF54DD62537794BE680CA61AF319FBDE8420573D157B8830A86A8F5120)

Sida 1 av 211

http://www.pitea.se/


Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Bodil I Wennerbrandt SevastikNamn: 
2025-03-24 11:06Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
DDAD45AF54DD62537794BE680CA61AF319FBDE8420573D157B8830A86A8F5120

Delegationsbeslut brådskande ärende
(Signerat, SHA-256 DDAD45AF54DD62537794BE680CA61AF319FBDE8420573D157B8830A86A8F5120)

Sida 2 av 212



Delegationsbestämmelser för 
Kost- och servicenämnden

Dokumentnamn Dokumenttyp Senast reviderad Beslutsinstans

Delegationsbestämmelser för 
Kost- och servicenämnden Bestämmelser 2020-04-23 §12 Kost- och 

servicenämnden
Dokumentansvarig/processägare Version Diarienummer Giltig till

Kost- och servicenämnden 3 20KSN19 Tills vidare
Dokumentinformation Anger till vem Kost- och servicenämnden delegerat sin beslutanderätt i 

vissa ärenden/grupper av ärenden
Dokumentet gäller för Förtroendevalda och tjänstepersoner
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Allmänt om delegering 
Vad menas med delegering 

Med delegering menas att nämnden överför självständig beslutanderätt till delegaten. Detta innebär att nämnden ger delegaten i uppdrag att på 
nämndens vägnar fatta beslut i vissa ärenden. 

Delegater 

Enligt kommunallagen (KL) 6 kap 37 §  kan en nämnd uppdra till presidiet, utskott, ledamot eller ersättare i nämnden att besluta i ett visst ärende 
eller en viss grupp av ärenden.  
 
En nämnd får även uppdra åt en anställd att besluta enligt 7 kap. 5-8 §§ KL dvs en nämnd får uppdra åt en anställd att besluta på nämndens 
vägnar i ett visst ärende eller en viss grupp av ärenden, dock inte ärenden enligt 6 kap 38 § KL.  
 
Det går inte att delegera till en grupp tjänstepersoner eller till ledamot och ersättare i annan nämnd. 
 
Det är inte heller tillåtet med så kallad blandad delegering, det vill säga av nämnd delegerad beslutanderätt till både tjänstemän och politiker. 

Anmälan av delegationsbeslut 

Beslut som fattas på delegering ska anmälas till nämnden vid nästa nämndsammanträde (6 kap 40 § KL).

Det är viktigt att delegationsbeslut anmäls till nämnden i rätt tid, eftersom delegationsbeslutet tas till protokollet först när det anmälts till 
nämnden och anmälan därmed är avgörande för när delegationsbeslutet får laga kraft. 

Anmälan av delegationsbeslut är även viktigt för att nämnden ska kunna följa hur beslutanderätten används.

14



Sid 3

Förkortningar

KL = Kommunallagen (2017:725)
TF = Tryckfrihetsförordningen (1949:105)
OSL = Offentlighets- och sekretesslagen (2009:400)
FL = Förvaltningslagen (2017:900)
Pbb = Prisbasbelopp
Förvaltningschef = Förvaltningschef Fastighets- och serviceförvaltningen

Ärenden som inte får delegeras 

Beslut i följande ärenden får inte delegeras (6 kap 38 § KL): 
• ärenden som avser verksamhetens mål, inriktning, omfattning eller kvalitet 
• framställningar eller yttranden till Kommunfullmäktige liksom yttranden med anledning av att beslut av nämnden i dess helhet eller av 

Kommunfullmäktige har överklagats 
• ärenden som rör myndighetsutövning mot enskilda, om de är av principiell beskaffenhet eller annars av större vikt 
• ärenden som väckts genom medborgarförslag och som lämnats över till nämnden 
• ärenden som enligt lag eller annan författning inte får delegeras. 

Förbudet mot att delegera yttranden enligt den andra punkten ovan gäller dock inte om det överklagade beslutet fattats med stöd av delegering. 
Nämnden bestämmer själv om sådana yttranden ska avges av delegaten eller nämnden själv.

Delegering i brådskande ärenden 

I vissa fall kan beslut behöva fattas skyndsamt. I 6 kap 39 § KL finns därför en regel om delegering i brådskande fall. Den ger nämnden rätt att 
till ordföranden eller annan ledamot som nämnden utser delegera beslut i brådskande ärenden som inte kan vänta till nästa sammanträde. Sådana 
beslut måste anmälas vid nästa nämndssammanträde. 
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Återkallelse av delegation 

Nämnden kan när som helst återkalla en delegering. Det kan göras generellt men också i ett särskilt ärende. Om delegaten har fattat ett beslut 
med stöd av delegation kan nämnden dock inte ändra detta. Om nämnden vill att beslutet ska ändras, måste nämnden i sådant fall återkalla 
delegationen och därefter fatta ett nytt beslut. 

Skillnaden mellan ren verkställighet och beslut

Delegering innebär att självständig beslutanderätt överförs till delegaten. Föreligger ingen självständig beslutanderätt brukar man tala om så 
kallad ren verkställighet. I sådana ärenden saknas utrymme för självständiga bedömningar. Exempel på sådana beslut är avgiftsdebitering enligt 
fastställd taxa eller inköp enligt ramavtal. 
 
Även flertalet beslut som rör myndighetens interna förhållanden utgör ren verkställighet t.ex., attest.  

Styrande dokument 

Det bör observeras att det finns styrande dokument i Piteå kommun förutom 
delegationsbestämmelserna där det framgår att förtroendevalda och tjänstepersoner ska fullgöra vissa uppgifter. I vissa fall kan dessa uppgifter 
vara delegerad beslutanderätt. Delegerad beslutanderätt enligt styrande dokument behandlas inte i dessa delegationsbestämmelser, utan ska 
betraktas som ett komplement till denna.  

Handläggning av delegationsbeslut

I princip gäller samma regler för delegationsbeslut som för nämndsbeslut. Detta innebär att det alltid ska finns någon form av skriftlig 
dokumentation för de beslut som fattas med stöd av delegation. Delegationsbeslutet ska anmälas till nämnden vid nästkommande sammanträde. 

Undertecknande av handlingar

Beslut som fattas med stöd av delegation samt skrivelser, avtal och andra handlingar som upprättas med anledning därav undertecknas av den 
som fattat beslutet och, i förekommande fall, kontrasigneras av den som utses därtill.

För arbetsgång/handläggning av delegationsbeslut, se ”Rutin för anmälan av delegationsbeslut”.
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Arbetsordning
Av följande förteckning framgår vad som gäller i administrativa frågor för Fastighets- och serviceförvaltningen. Förteckningen beslutas av 
nämnden men utgör inte delegation i kommunallagens bemärkelse. Åtgärder som vidtas med stöd av denna förteckning ska alltså inte anmälas 
till nämnden.

Nr Ärende Ansvar Notering

1 Behörig att ta emot/hämta ut rekommenderade 
brev/paket 

Ord: Registrator 
Ers: Avdelningschef stab
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Sid 6

Delegationsförteckning
Befattningshavare som enligt dessa delegationsbestämmelser är behörig att fatta beslut är även behörig att underteckna handlingar 
i aktuellt ärende.

Nr Ärende Lagrum Delegat Notering

1. Allmänna ärenden

A Brådskande ärenden då beslut 
inte kan anstå till nämndens 
nästkommande sammanträde 

6 kap 39 § KL Ord: Ordförande 
Ers: Vice ordförande 

 B Utse ombud med behörighet att 
föra kommunens talan i alla mål 
och ärenden inom nämndens 
verksamhetsområde.

Reglemente för styrelse 
och nämnder beslutat av 
Kommunfullmäktige
2019-12-16 §299

Ord: Ordförande 
Ers: Vice ordförande 

C Ändra överklagat beslut eller 
föreläggande

27 § FL Chef för tjänsteman som fattat 
beslut 

D Beslut att avvisa för sent 
inkommet överklagande

24 § FL Ord: Förvaltningschef 
Ers: Avdelningschef Stab 

E Personuppgiftsbiträdesavtal, 
undertecknande 

Kommunstyrelsen §239, 
2018-10-01 

Ordförande, vice ordförande, 
Förvaltningschef var för sig 

 F Öppna sociala media konto Förvaltningschef 

G Rätt att vid förfall för angiven 
delegat utöva den delegerande 
beslutanderätten

Förvaltningschef Förfall; exempelvis plötslig 
sjukdom, trafiksituation etc
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Sid 7

2. Beslutsattest Delegat

A Beslutsattestera för Kost- och 
servicenämnden 

Kap 7. §§ 5-6 KL Förvaltningschef 

3.  Upphandlingsbeslut enligt 
kommunens inköpspolicy 
och upphandlingsregler

 Upphandlingar under 0,1 Pbb  
liksom avrop på ramavtal 
betecknas som ren verkställighet 
och berörs inte av 
delegationsbestämmelserna. 

 Upphandlingsbeslut gällande 
ramavtal som ska nyttjas av fler 
än en nämnd, samt bygg- och 
anläggningsentreprenader över 
30 Pbb fattas av kommun-
styrelsens arbets- och 
personalutskott

 A Beslut om ramavtal och övriga 
upphandlingsbeslut högst 30 
Pbb 

Nämnden beslutar

 B Beslut om ramavtal och övriga 
upphandlingsbeslut högst 15 
Pbb 

Förvaltningschef 
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Sid 8

4.  Ärenden enligt 
Offentlighets- och 
sekretesslagen 

2009:400 OSL Delegat 

A Beslut att inte lämna ut 
handling, uppställa villkor för 
dess utlämnande eller avge 
yttrande över överklagan av 
sådant beslut

2 kap. 15 § TF
6 kap. 3 § OSL

Ord: Förvaltningschef 
Ers: Avdelningschef Stab 

Antagen av Kost- och servicenämnden 2018-05-04 §3
Reviderad av Kost- och servicenämnden 2018-12-06 §26
Reviderad av Kost- och servicenämnden 2020-04-23 §12
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§ 117 
 
Överförande av projektpott från Luleå Business Region AB 
till Luleå kommun efter organisationsförändringen 
Ärendenr 2025/138-2.4.3.3 
 
Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen beslutar att fastställa riktlinjer för lokala samver-
kansprojekt,  

2. avsatta medel för lokala samverkansprojekt bereds av kommunstyrel-
seförvaltningen, 

3. näringslivschef får rätt att fatta beslut om finansiering upp till 250 tkr 
för lokala samverkansprojekt med näringslivet, med biträdande kom-
mundirektör som ersättare,  

4. under förutsättning att ovanstående förslag på delegerad beslutande-
rätt antas revideras kommunstyrelsens delegationsordning,  

5. som villkor gäller Luleå kommuns villkor för projektfinansiering, 
 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att från 2025 och framåt överföra 2 mkr i kom-
munbidrag från KS-Kommunstyrelseförvaltningen till finansförvaltningen. 
Kommunbidraget ska tillföras anslaget för näringslivsbefrämjande åtgärder. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2019-12-16 § 281 beslutat att inrätta en 
projektpott hos det kommunalt ägda näringslivsbolaget Luleå Business Regi-
on AB. Syftet var att bolaget enklare skulle kunna genomföra mindre närings-
livsprojekt i samverkan med näringslivet. Huvudfokus var på mindre och 
lokala projekt som inte kunde växlas upp med strukturfondsmedel eller na-
tionella anslag. Bedömningen var att denna typ av insatser var viktiga för det 
lokala företagsklimatet. Anslaget har även använts som medfinansiering av 
Luleå Business Region ABs egna projekt. 
 
Anslagets storlek var 2 mkr årligen och finansieringen skedde genom att an-
slaget för strategiska utvecklingsinsatser samt anslaget för näringslivsbefräm-
jande åtgärder minskade med 1 mkr vardera årligen från 2020 och framåt.  
 
I samband med att Luleå Business Region ABs verksamhet övergick till kom-
munstyrelseförvaltningen 2024-09-01 har budgeten för projektanslaget över-
förts till näringslivskontoret, kommunstyrelseförvaltningen. Det är en årlig 
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post om 2 mkr. För fortsatt hantering av projektpotten krävs beslut om riktlin-
jer för anslag samt delegationsbeslut.  
 
Del av anslaget är ianspråktaget genom tidigare projektbeslut. Under 2024 
fanns det elva beslutade projekt och för 2025 finns det tre beslutade projekt. 
Kommunstyrelseförvaltningen menar att det finns en efterfrågan och ett be-
hov av denna typ av lokala insatser och samarbetsprojekt, mindre och lokala 
projekt i samverkan med lokalt näringsliv. Både Luleå Näringsliv AB (och 
dess branschråd) samt Företagarna Luleå påtalar detta behov.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att projektanslaget om 2 mkr överförs 
till anslaget för näringslivsbefrämjande åtgärder och att inriktningen för dessa 
2 mkr fortsatt har samma syfte som tidigare, genomförande av mindre nä-
ringslivsprojekt i samverkan med näringslivet. För en flexibel och snabb hand-
läggning föreslår kommunstyrelseförvaltningen att beslut om finansiering 
från anslaget delegeras till näringslivschef. Som ersättare föreslås biträdande 
kommundirektör. Kommunstyrelsens delegationsordning föreslås revideras 
med anledning av detta beslut. För prioritering av projekten föreslås att rikt-
linjerna för anslaget för näringslivsfrämjande åtgärder kompletteras med spe-
cifika riktlinjer för lokala samverkansprojekt med näringslivet.   
 
Riktlinjer för lokala samverkansprojekt med näringslivet 
Syftet är att Luleå kommun på ett enkelt och smidigt sätt ska kunna genomfö-
ra mindre näringslivsprojekt i samverkan med näringslivet. Huvudfokus är på 
mindre och lokala projekt som inte kan växlas upp med strukturfondsmedel 
eller nationella anslag. Bedömningen är att denna typ av insatser är viktiga för 
det lokala företagsklimatet. Anslaget kan även använts som medfinansiering 
av Luleå kommuns egna samverkansprojekt med näringslivet.  
 
Följande faktorer ska beaktas vid prioritering: 

• De åtgärder som beviljas medel ska bidra till att utveckla Luleå och 
drivas i projektform.  

• De insatser som beviljas medel ska bidra till att Luleås företag stärker 
sin konkurrenskraft, stärkt arbetsmarknad, främja företagsklimatet el-
ler stärka Luleå som destination. 

• Insatserna kan också riktas till samarbete mellan studenter och nä-
ringsliv/kommun. 

• Insatserna kan också riktas till insatser som överensstämmer med 
ovanstående eller tydligt bidrar till Luleås attraktivitet och prioriteras 
av näringslivsrådet.  

• När externa parter ansöker om finansiering krävs minst 30 procents 
medfinansiering. Luleå kommuns finansiering kan högst uppgå till 250 
tkr. Sökande kan vara en näringslivsfrämjande organisa-
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tion/branschorganisation/intresseorganisation, alternativt ingå i en 
sammanslutning av minst åtta medfinansierande företag. Projekten bör 
vara max tre år. 

• Projektet ska beskriva hur hållbarhetsaspekterna beaktas (beskrivning 
av jämställdhet är prioriterad). 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2025-04-07 § 50 föreslagit kommunsty-
relsen besluta att fastställa riktlinjer för lokala samverkansprojekt. Avsatta 
medel för lokala samverkansprojekt bereds av kommunstyrelseförvaltningen. 
Näringslivschef får rätt att fatta beslut om finansiering upp till 250 tkr för lo-
kala samverkansprojekt med näringslivet, med biträdande kommundirektör 
som ersättare. Under förutsättning att ovanstående förslag på delegerad be-
slutanderätt antas revideras kommunstyrelsens delegationsordning. Som vill-
kor gäller Luleå kommuns villkor för projektfinansiering. Vidare har kom-
munstyrelseförvaltningen föreslagit kommunfullmäktige besluta att från 2025 
och framåt överföra 2 mkr i kommunbidrag från KS-
kommunstyrelseförvaltningen till finansförvaltningen. Kommunbidraget ska 
tillföras anslaget för näringslivsbefrämjande åtgärder. 
 
Sammanträdet 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
 
Dialog 
Dialog har förts mellan kommunstyrelseförvaltningen, Luleå Näringsliv AB 
och Företagarna Luleå.  
 
Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut gällande hantering 
av projektanslag efter att Luleå Business Region AB övergått till kom-
munal förvaltning, KLF Hid: 2025.3650 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2025-04-07 § 50,  
KLF Hid: 2025.3955 

 
Beslutet skickas till 
Företagarna Luleå 
Luleå Näringsliv AB 
Kommunstyrelseförvaltningen, ekonomikontoret 
Kommunstyrelseförvaltningen, kanslikontoret  
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§ 124 
 
Borgen av bolagens fordonsleasing 
Ärendenr 2025/698-2.4.0.2 
 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Luleå kommun borgar såsom för egen skuld 
för avtal gällande finansiell leasing av fordon, för den del av avtalet som nytt-
jas av Luleå Miljöresurs AB och även Luleå Lokaltrafik AB upp till maximal 15 
miljoner kronor, från och med 2025-10-01 och under avtalets hela löptid på 
maximalt fem år. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Idag har kommunen ett avtal med en leasegivare om finansiell leasing av for-
don som löper ut 2025-09-30 och upphandling av ett nytt avtal har påbörjats. I 
nuvarande avtal har Luleå Miljöresurs AB nyttjat del av den upphandlade 
leasingramen. För att bolaget ska få nyttja del av ramen har leasegivaren haft 
som krav att kommunen gått i borgen för den delen. Kommunfullmäktige har 
därför i samband med det årliga stora borgensärendet avseende bolagens lå-
neskuld även beslutat att gå i borgen för leasing av fordon.  
 
I pågående upphandling av ett nytt leasingavtal från 2025-10-01 vill Luleå 
Miljöresurs AB och även Luleå Lokaltrafik AB vara med och kunna nyttja en 
del av leasingramen. Det är fler leasegivare på marknaden, utöver den i kom-
munens nuvarande avtal, som har kravet att kommunen ska gå i borgen för 
bolagens andel. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att kommun-
fullmäktige beslutar att Luleå kommun borgar såsom för egen skuld för avtal 
gällande finansiell leasing av fordon, för den del av avtalet som nyttjas av bo-
lagen upp till maximal 15 miljoner kronor, från och med 2025-10-01 och under 
avtalets hela löptid på maximalt fem år. 
 
Förslag till tilldelning av det nya leasingavtalet från och med 2025-10-01 
kommer i vanlig ordning att föredras i kommunstyrelsens arbetsutskott. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2025-05-05 § 86 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att Luleå kommun borgar såsom för egen skuld för avtal gäl-
lande finansiell leasing av fordon, för den del av avtalet som nyttjas av Luleå 
Miljöresurs AB och även Luleå Lokaltrafik AB upp till maximal 15 miljoner 
kronor, från och med 2025-10-01 och under avtalets hela löptid på maximalt 
fem år. 
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Sammanträdet 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 
 
Dialog 
Dialog har förts med inköp- och upphandlingskontoret, kommunstyrelseför-
valtningen, och de kommunala bolagen. 
 
Beslutsunderlag 

• Kommunfullmäktiges beslut 2024-11-18 § 179, KLF Hid: 2024.10648 
• Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut gällande borgen av 

bolagens fordonsleasing, KLF Hid: 2025.4692  
• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut har 2025-05-05 § 86,  

KLF Hid: 2025.4838 
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§ 106 
 
Motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP 
Norrbotten arena 
Ärendenr 2024/893-1.1.1.5 
 
Kommunstyrelsens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 
 
Reservation  
Ylva Mjärdell (L) och Arne Nykänen (C) reserverar sig mot beslutet.   
 
Sammanfattning av ärendet 
Fredrik Hjälte (L) och Ylva Mjärdell (L) har lämnat in en motion om nedtag-
ning av akustikplattorna i COOP Norrbotten arena. 
 
Motionärerna skriver att för att skapa förutsättningar för en fortsatt otroligt 
bra läktarkultur och upplevelser så behöver akustikplattorna tas ner. De be-
gränsar spridningen av ljudet och därmed begränsar stämningen i arenan. 
 
Med anledning av vad står skrivet i motionen föreslår motionärerna att: 

• Kommunen, i samverkan med Luleå Hockeyförening, låter föreningen 
ta bort akustikplattorna i taket på COOP Norrbotten arena. 

• Ser på alternativ till hur ljudupplevelsen vid andra arrangemang kan 
förbättras utan dessa akustikplattor.  

 
Infrastruktur- och serviceförvaltningen konstaterar att akustikplattorna instal-
lerades för att förbättra ljudkvaliteten vid olika typer av evenemang i arenan, 
inklusive konserter, konferenser och andra evenemang som Melodifestivalen. 
De bidrar till att minska eko och förbättra talförståelsen.  
 
Den nuvarande ljudanläggningen är noggrant projekterad och avstämd till 
lokalen och förutsättningarna som just nu råder i hallen avseende ljudegen-
skaper. Ändringar som att exempelvis reducera antalet ljudabsorbenter skulle 
medföra att ljudinstallationen måste projekteras om och förändras för att möta 
de nya förutsättningarna.  
 
Luleå Hockeyförening (LHF) avser att genomföra en mer grundlig utredning 
om möjligheterna till att reducera antalet akustikplattor och infrastruktur och 
serviceförvaltningen, i egenskap av ansvariga för COOP Norrbotten arena, har 
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inget emot att LHF eventuellt förändrar antalet ljudabsorbenter i hallen uti-
från vad som framkommer i den utredningen. Absorbenterna utgör en del av 
en helhet för att få ett avstämt ljud och bra arenaupplevelse, varför det blir 
mindre bra för Luleå kommun att i detalj bestämma det exakta antalet ljudab-
sorbenter i hallen. LHF får anpassa mängden absorbenter i hallen så länge de 
kan återställa de ursprungliga vid uppmaning från Luleå kommun, dock se-
nast vid det fall att hyresavtalet upphör mellan parterna. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2025-04-07 § 48, föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att avslå motionen. Vid ärendets behandling reserverade sig 
Sana Suljanovic (M) mot beslutet. 
 
Sammanträdet 
Ylva Mjärdell (L) föreslår bifalla motionen.  
 
Arne Nykänen (C) föreslår bifalla kommunstyrelsens arbetsutskottets förslag. 
 
Mathias Karvonen (V) och Mattias Björk (M) föreslår anse motionen besvarad.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer Ylva Mjärdells, Arne Nykänens och Mathias Karvonens 
med fleras förslag vart och ett för sig under proposition och finner att kom-
munstyrelsen bifaller Mathias Karvonens med fleras förslag.  
 
Dialog 
Dialog har förts med Luleå hockeyförening kring motionen och där fram-
kommer en samsyn på nuvarande ljudinstallation. LHF meddelar att de avser 
att genomföra en mer grundlig utredning om möjligheterna till att reducera 
antalet akustikplattor. 
 
Beslutsunderlag 

• Motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP Norrbottens 
Arena, KLF Hid: 2024.3656 

• Infrastruktur- och servicenämndens beslut 2025-02-20 § 20,  
KLF Hid: 2025.2076 

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2025-04-07 § 48,  
KLF Hid: 2025.3953 
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§ 48 
 
Motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP 
Norrbotten arena 
Ärendenr 2024/893-1.1.1.5 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 
 
Reservation 
Sana Suljanovic (M) reserverar sig mot beslutet.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Fredrik Hjälte (L) och Ylva Mjärdell (L) har lämnat in en motion om nedtag-
ning av akustikplattorna i COOP Norrbotten arena. 
 
Motionärerna skriver att för att skapa förutsättningar för en fortsatt otroligt 
bra läktarkultur och upplevelser så behöver akustikplattorna tas ner. De be-
gränsar spridningen av ljudet och därmed begränsar stämningen i arenan. 
 
Med anledning av vad står skrivet i motionen föreslår motionärerna att: 

• Kommunen, i samverkan med Luleå Hockeyförening, låter föreningen 
ta bort akustikplattorna i taket på COOP Norrbotten arena. 

• Ser på alternativ till hur ljudupplevelsen vid andra arrangemang kan 
förbättras utan dessa akustikplattor.  

 
Infrastruktur- och serviceförvaltningen konstaterar att akustikplattorna instal-
lerades för att förbättra ljudkvaliteten vid olika typer av evenemang i arenan, 
inklusive konserter, konferenser och andra evenemang som Melodifestivalen. 
De bidrar till att minska eko och förbättra talförståelsen.  
 
Den nuvarande ljudanläggningen är noggrant projekterad och avstämd till 
lokalen och förutsättningarna som just nu råder i hallen avseende ljudegen-
skaper. Ändringar som att exempelvis reducera antalet ljudabsorbenter skulle 
medföra att ljudinstallationen måste projekteras om och förändras för att möta 
de nya förutsättningarna.  
 
Luleå Hockeyförening (LHF) avser att genomföra en mer grundlig utredning 
om möjligheterna till att reducera antalet akustikplattor och infrastruktur och 
serviceförvaltningen, i egenskap av ansvariga för COOP Norrbotten arena, har 
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inget emot att LHF eventuellt förändrar antalet ljudabsorbenter i hallen uti-
från vad som framkommer i den utredningen. Absorbenterna utgör en del av 
en helhet för att få ett avstämt ljud och bra arenaupplevelse, varför det blir 
mindre bra för Luleå kommun att i detalj bestämma det exakta antalet ljudab-
sorbenter i hallen. LHF får anpassa mängden absorbenter i hallen så länge de 
kan återställa de ursprungliga vid uppmaning från Luleå kommun, dock se-
nast vid det fall att hyresavtalet upphör mellan parterna. 
 
Infrastruktur- och servicenämnden har 2025-02-20 § 20 rekommenderat kom-
munfullmäktige besluta att avslå motionen.  
 
Sammanträdet 
Infrastruktur- och serviceförvaltningen föredrar ärendet.  
 
Sana Suljanovic (M) föreslår bifalla motionen.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer infrastruktur- och servicenämndens förslag och Sana Sul-
janovics förslag mot varandra och finner att arbetsutskottet bifaller infrastruk-
tur- och servicenämndens förslag.  
 
Dialog 
Dialog har förts med Luleå hockeyförening kring motionen och där fram-
kommer en samsyn på nuvarande ljudinstallation. LHF meddelar att de avser 
att genomföra en mer grundlig utredning om möjligheterna till att reducera 
antalet akustikplattor. 
 
Beslutsunderlag 

• Motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP Norrbottens 
Arena, KLF Hid: 2024.3656 

• Infrastruktur- och servicenämndens beslut 2025-02-20 § 20,  
KLF Hid: 2025.2076 
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§ 20 
 
Motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP 
Norrbotten arena 
Ärendenr 2024/715-1.1.1.5 
 
Infrastruktur- och servicenämndens beslut 
Infrastruktur- och servicenämnden beslutar rekommendera kommunfullmäk-
tige besluta att avslå motionen. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Fredrik Hjälte (L) och Ylva Mjärdell (L) har lämnat in en motion om nedtag-
ning av akustikplattorna i COOP Norrbotten arena. 
 
Motionärerna skriver att för att skapa förutsättningar för en fortsatt otroligt 
bra läktarkultur och upplevelser så behöver akustikplattorna tas ner. De be-
gränsar spridningen av ljudet och därmed begränsar stämningen i arenan. 
 
Med anledning av vad står skrivet i motionen föreslår motionärerna att: 

• Kommunen, i samverkan med Luleå Hockeyförening, låter föreningen 
ta bort akustikplattorna i taket på COOP Norrbotten arena. 

• Ser på alternativ till hur ljudupplevelsen vid andra arrangemang kan 
förbättras utan dessa akustikplattor.  

 
Infrastruktur- och serviceförvaltningen konstaterar att akustikplattorna instal-
lerades för att förbättra ljudkvaliteten vid olika typer av evenemang i arenan, 
inklusive konserter, konferenser och andra evenemang som Melodifestivalen. 
De bidrar till att minska eko och förbättra talförståelsen.  
 
Den nuvarande ljudanläggningen är noggrant projekterad och avstämd till 
lokalen och förutsättningarna som just nu råder i hallen avseende ljudegen-
skaper. Ändringar som att exempelvis reducera antalet ljudabsorbenter skulle 
medföra att ljudinstallationen måste projekteras om och förändras för att möta 
de nya förutsättningarna.  
 
Luleå Hockeyförening (LHF) avser att genomföra en mer grundlig utredning 
om möjligheterna till att reducera antalet akustikplattor och infrastruktur och 
serviceförvaltningen, i egenskap av ansvariga för COOP Norrbotten arena, har 
inget emot att LHF eventuellt förändrar antalet ljudabsorbenter i hallen uti-
från vad som framkommer i den utredningen. Absorbenterna utgör en del av 
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en helhet för att få ett avstämt ljud och bra arenaupplevelse, varför det blir 
mindre bra för Luleå kommun att i detalj bestämma det exakta antalet ljudab-
sorbenter i hallen. LHF får anpassa mängden absorbenter i hallen så länge de 
kan återställa de ursprungliga vid uppmaning från Luleå kommun, dock se-
nast vid det fall att hyresavtalet upphör mellan parterna. 
 
Infrastruktur- och servicenämndens arbetsutskott har 2025-02-06 § 1 föreslagit 
infrastruktur- och servicenämnden besluta rekommendera kommunfullmäk-
tige besluta att avslå motionen.  
 
Under ärendets behandling i arbetsutskottet reserverade sig Hans Å Strand-
berg (M) mot beslutet. 
 
Sammanträdet 
Infrastruktur- och serviceförvaltningen föredrar ärendet. 
 
Anette Asplund (KD) föreslår bifalla arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
infrastruktur- och servicenämnden bifaller förslaget. 
 
Dialog 
Dialog har förts med Luleå hockeyförening kring motionen och där fram-
kommer en samsyn på nuvarande ljudinstallation. LHF meddelar att de avser 
att genomföra en mer grundlig utredning om möjligheterna till att reducera 
antalet akustikplattor. 
 
Beslutsunderlag 

• Motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP Norrbottens 
Arena, SBF Hid: 2024.2979 

• Infrastruktur- och serviceförvaltningens förslag till beslut avseende 
motion (L) om nedtagning av akustikplattorna i COOP Norrbotten 
Arena, SBF Hid: 2025.328 

• Infrastruktur- och servicenämndens arbetsutskotts beslut 2025-02-06 § 
1, SBF Hid: 2025.401 

 
Beslutet skickas till 
Kommunstyrelseförvaltningens kansli  
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Motion angående nedtagning av akustikplattorna i 

COOP Norrbotten arena  

 

Vi i Liberalerna vill vara ett parti som vill lyssna på våra medborgare och föreningar i 

kommunen. Många i Luleå hockeyförening samt supportrarna till denna förening tycker att 

akustikplattorna i taket på COOP Norrbotten arena sänker upplevelsen av en så fantastisk 

supporterkultur som råder i arenan. Luleå hockeys supportrar är de bästa i Sverige på att 

skapa en genuin och fantastisk stämning, där människor från hela länet åker flera gånger i 

veckan till Luleå för att uppleva LHF och publiken.  

För att skapa förutsättningar för en fortsatt otroligt bra läktarkultur och upplevelser så 

behöver akustikplattorna tas ner. De begränsar spridningen av ljudet och därmed begränsar 

stämningen i arenan. Det finns i dagsläget ingen annan arena i SHL som har liknande 

ljuddämpning i taket som sänker upplevelsen för supportrar på plats.  

En förutsättning för att detta ska genomföras är dock att Luleå hockeyförening står för 

kostnaderna att ta bort akustikplattorna. 

Därför vill Liberalerna i Luleå att:  

1. Kommunen, i samverkan med Luleå hockeyförening, låter föreningen ta bort 

akustikplattorna i taket på COOP Norrbotten arena. 

2. Ser på alternativ till hur ljudupplevelsen vid andra arrangemang kan förbättras utan 

dessa akustikplattor.  

 

Fredrik Hjälte (L) 

Ylva Mjärdell (L) 
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§ 107 
 
Motion (SD) om kommunbidraget till studieförbundet Ibn 
Rushd 
Ärendenr 2024/1459-1.1.1.5 
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Ingrid Cannerfeldt (SD) har lämnat in en motion om kommunbidraget till 
studieförbundet Ibn Rushd.  
 
Med anledning av vad står skrivet i motionen föreslår motionärerna: 
-Att avveckla allt kommunalt stöd till studieförbundet Ibn Rushd 
 
Sedan 2018 följer kultur- och fritidsförvaltningen de statliga villkoren och för-
delningskriterier som innefattas i fördelningsmodellen gentemot studieför-
bunden. Från och med 2025 har Folkbildningsrådet beslutat om en ny fördel-
ningsmodell som Luleå kommun fortsätter följa. 
 
Folkbildningsrådet förmedlar beslut om till exempel återtagande av redovisa-
de studietimmar, vilket gör att Luleå kommun återkräver felaktigt utbetalade 
medel. 
 
Folkbildningsrådets styrelse har beslutat om tilldelningen av statsbidrag till 
studieförbunden för åren 2025–2027. För första gången tar Folkbildningsrådet 
ställning till hur bidragen ska fördelas till studieförbunden utifrån en kvali-
tetsbaserad modell. Beslutet innebär också att Ibn Rushd Studieförbund inte 
får statsbidrag för åren 2025–2027. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har föreslagit kultur- och fritidsnämnden be-
sluta rekommendera kommunfullmäktige besluta att bifalla motionen, då Lu-
leå kommun följer Folkbildningsrådets fördelning till studieförbunden, där 
det är beslutat att inte ge medel till Ibn Rushd under 2025–2027. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har 2025-02-19 § 18 rekommenderat kommun-
fullmäktige besluta att anse motionen vara besvarad, med hänvisning till att 
Luleå kommun följer Folkbildningsrådets beslut om att inte ge medel till Ibn 
Rushd under 2025–2027. 

33



LULEÅ KOMMUN  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  
    
  

  
 

 Kommunstyrelsen 2025-05-05  
 

Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen 
 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har 2025-04-07 § 54 föreslagit kommunfull-
mäktige besluta att anse motionen vara besvarad, med hänvisning till att Lu-
leå kommun följer Folkbildningsrådets beslut om att inte ge medel till Ibn 
Rushd under 2025–2027. 
 
Sammanträdet 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget.  
 
Dialog 
Kultur- och fritidsförvaltningen är i dialog med kommuner och Folkbildnings-
rådet inför den nya fördelningen till studieförbunden som börjar gälla från 
och med 2025. 
 
Beslutsunderlag 

• Kultur- och fritidsnämndens beslut 2025-02-19 § 18,  
KLF Hid: 2025.2255 

• Motion (SD) om kommunbidrag till studieförbundet Ibn Rushd,  
KLF Hid: 2024.6470    

• Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 2025-04-07 § 54,  
KLF Hid: 2024.4421 
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§ 54 
 
Motion (SD) om kommunbidraget till studieförbundet Ibn 
Rushd 
Ärendenr 2024/1459-1.1.1.5 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen vara besvarad, med hänvis-
ning till att Luleå kommun följer Folkbildningsrådets beslut om att inte ge 
medel till Ibn Rushd under 2025–2027. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Sedan 2018 följer kultur- och fritidsförvaltningen de statliga villkoren och för-
delningskriterier som innefattas i fördelningsmodellen gentemot studieför-
bunden. Från och med 2025 har Folkbildningsrådet beslutat om en ny fördel-
ningsmodell som Luleå kommun fortsätter följa. 
 
Folkbildningsrådet förmedlar beslut om till exempel återtagande av redovisa-
de studietimmar, vilket gör att Luleå kommun återkräver felaktigt utbetalade 
medel. 
 
Folkbildningsrådets styrelse har beslutat om tilldelningen av statsbidrag till 
studieförbunden för åren 2025–2027. För första gången tar Folkbildningsrådet 
ställning till hur bidragen ska fördelas till studieförbunden utifrån en kvali-
tetsbaserad modell. Beslutet innebär också att Ibn Rushd Studieförbund inte 
får statsbidrag för åren 2025–2027. 
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har föreslagit kultur- och fritidsnämnden be-
sluta rekommendera kommunfullmäktige besluta att bifalla motionen, då Lu-
leå kommun följer Folkbildningsrådets fördelning till studieförbunden, där 
det är beslutat att inte ge medel till Ibn Rushd under 2025–2027. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har 2025-02-19 § 18 rekommenderat kommun-
fullmäktige besluta att anse motionen vara besvarad, med hänvisning till att 
Luleå kommun följer Folkbildningsrådets beslut om att inte ge medel till Ibn 
Rushd under 2025–2027. 
 
Sammanträdet 
Kultur- och fritidsförvaltningen föredrar ärendet.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer kultur- och fritidsnämndens förslag under proposition 
och finner att arbetsutskottet bifaller förslaget.  
 
Dialog 
Kultur- och fritidsförvaltningen är i dialog med kommuner och Folkbildnings-
rådet inför den nya fördelningen till studieförbunden som börjar gälla från 
och med 2025. 
 
Beslutsunderlag 

• Kultur- och fritidsnämndens beslut 2025-02-19 § 18,  
KLF Hid: 2025.2255 

• Motion (SD) om kommunbidrag till studieförbundet Ibn Rushd,  
KLF Hid: 2024.6470    
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§ 18 
 
Motion (SD) gällande kommunbidrag till studieförbundet 
Ibn Rushd 
Ärendenr 2024/366-1.1.1.5 
 
Kultur- och fritidsnämndens beslut 
Kultur-och fritidsnämnden beslutar rekommendera kommunfullmäktige be-
sluta att anse motionen vara besvarad, med hänvisning till att Luleå kommun 
följer Folkbildningsrådets beslut om att inte ge medel till Ibn Rushd under 
2025–2027.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Sedan 2018 följer kultur- och fritidsförvaltningen de statliga villkoren och för-
delningskriterier som innefattas i fördelningsmodellen gentemot studieför-
bunden. Från och med 2025 har Folkbildningsrådet beslutat om en ny fördel-
ningsmodell som Luleå kommun fortsätter följa. 
 
Folkbildningsrådet förmedlar beslut om till exempel återtagande av redovisa-
de studietimmar, vilket gör att Luleå kommun återkräver felaktigt utbetalade 
medel. 
 
Folkbildningsrådets styrelse har beslutat om tilldelningen av statsbidrag till 
studieförbunden för åren 2025–2027. För första gången tar Folkbildningsrådet 
ställning till hur bidragen ska fördelas till studieförbunden utifrån en kvali-
tetsbaserad modell. Beslutet innebär också att Ibn Rushd Studieförbund inte 
får statsbidrag för åren 2025–2027.  
 
Kultur- och fritidsförvaltningen har föreslagit kultur- och fritidsnämnden be-
sluta rekommendera kommunfullmäktige besluta att bifalla motionen, då Lu-
leå kommun följer Folkbildningsrådets fördelning till studieförbunden, där 
det är beslutat att inte ge medel till Ibn Rushd under 2025–2027. 
 
Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott har 2025-02-03 § 10 föreslagit kul-
tur- och fritidsnämnden besluta rekommendera kommunfullmäktige besluta 
att anse motionen vara besvarad, med hänvisning till att Luleå kommun följer 
Folkbildningsrådets beslut om att inte ge medel till Ibn Rushd under 2025–
2027. 
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Sammanträdet 
Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag under proposition och finner att 
kultur- och fritidsnämnden bifaller förslaget. 
 
Dialog 
Kultur- och fritidsförvaltningen är i dialog med kommuner och Folkbildnings-
rådet inför den nya fördelningen till studieförbunden som börjar gälla från 
och med 2025.  
 
Beslutsunderlag 

• Motion (SD) om kommunbidrag till studieförbundet Ibn Rushd,  
KFF Hid: 2024.1331 

• Kultur- och fritidsförvaltningens förslag till beslut avseende motion 
(SD) om kommunbidrag till studieförbundet Ibn Rushd,  
KFF Hid: 2025.144 

• Kultur- och fritidsnämndens arbetsutskotts beslut 2025-02-03 § 10,  
KFF Hid: 2025.172 

 
Beslutet skickas till 
Kommunfullmäktige  
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Motion till kommunfullmäktige  Luleå 

Kommunbidraget till studieförbundet Ibn Rushd. 

Ett av kraven som ställs och som även skärpts sedan hösten 2022 är att föreningarna verkligen 
följer de demokratiska principerna. Det räcker inte att dom påstår det i sina ansökningar. 
Föreningen Sputnik i Luleå förlorade sitt bidrag genom att själva  verksamheten stred mot 
demokratins idéer. Man kunde ta det beslutet genom kunskap om hur föreningen verkligen 
fungerade.


När det gäller beviljande av penningbidrag till Ibn Rushd så fanns tidigare inte tillräcklig 
kunskap hos de styrande i Luleå Kommun om vilka värderingar som styr Ibn Rushd.


Studieförbundet Ibn Rushd är en paraplyorganisation för muslimska föreningar. Den är ett djupt 
odemokratiskt studieförbund som är kopplat till Muslimska Brödraskapet. Muslimska 
Brödraskapet  är en islamistisk, våldsbejakande, antisemitisk, homofob och kvinnofientlig global 
rörelse som har ett starkt fäste i Sverige.

Dom är terrorklassade till och med av muslimska länder som Saudiarabien, Syrien, Förenade 
Arabemiraten, Bahrain och Egypten.


Kopplingen mellan Ibn Rushd och Muslimska Brödraskapet har fastslagits av flera 
rapporter från Myndigheten MSB, från våra terrorforskare och doktor Sameh Egyptson vars 
avhandling om Muslimska brödraskapets utbredning i Sverige  godkändes 2022.

 Journalisten                                har också belyst detta under flera år och det är sammanfattat i 
hans bok  ”Islamismen i Sverige.”


Under ett decennium har Ibn Rushd genom sin underorganisaton SUM (Sveriges unga 
muslimer) bjudit in olika antisemitiska och våldsbejakande imamer att undervisa under de 
Muslimska Familjedagarna. De tvingades därför att stänga familjedagarna 2018 och SUM 
upplöstes.

 Göteborgs stad och Hässleholms stad har dragit in bidragen. Stockholms region kräver tillbaka 
600 000 kr för år 2023. 


Nyligen uppmärksammades journalister på DOKU.nu att Ibn Rushd  hade studiecirklar för 
nyanlända muslimer och barn från 7 års ålder. Vid 53 tillfällen undervisades om sharialagar. 
Exempel — Flickor från 9-års ålder är skyldiga att följa sharialagar och bära slöja. — Pojkar och 
flickor får aldrig blandas i något sammanhang. — Det är berömvärt att könsstympa flickor. 

— Flickors föräldrar bestämmer vem hon skall gifta sig med. — En make får slå en olydig fru. 

— Homosexualitet är en förbannelse och bestraffas med piskrapp eller stening till döds.


Fler och fler Kommuner och Regioner har börjat ”vakna till” och stoppar nu bidrag till Ibn Rushd.

Luleås skattebetalare skall naturligtvis inte bidraga till sådan verksamhet.


Med anledning av detta yrkar Sverigedemokraterna: 

-Att avveckla allt kommunalt stöd till studieförbundet Ibn Rushd.

För Sverigedemokraterna Luleås räkning 

Ingrid Cannerfelt


2024-08-08
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§ 90 
 
Anmälan av interpellation (C) om byggande av gruppbo-
städer och servicebostäder 
Ärendenr 2025/708-1.1.1.6 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras av 
kommunstyrelsens ordförande vid kommunfullmäktiges sammanträde  
2025-05-19. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Carola Lidén (C) och Arne Nykänen (C) har lämnat in en interpellation ställd 
till kommunstyrelsens ordförande Carina Sammeli (S) angående byggande av 
gruppbostäder och servicebostäder. 
 
Följande frågor ställs till kommunstyrelsens ordförande:  

1. Finns det riktlinjer för prioritering av byggande av samhällsfastigheter i 
kommunen? Om ja, hur ser dessa ut? 

2. Vad gör kommunstyrelsens ordförande för att samordningen mellan beställar-
förvaltningar och utförarförvaltning ska fungera? 

3. Vad gör kommunstyrelsens ordförande för att de gruppbostäder och samhälls-
fastigheter som vi enligt lag ska tillhandahålla kommunens invånare byggs? 

4. I den nya socialtjänstlagen är det förtydligat att Socialnämnden ska vara med 
i samhällsplaneringen. Hur kommer man att organisera detta arbete? 

5. Kan de viten från IVO som gäller brist på gruppbostäder och servicebostäder 
kostnadsmässigt läggas över på Infrastruktur- och servicenämnden? 

 
Kommunstyrelseförvaltningen har föreslagit kommunfullmäktige besluta att 
interpellationen får ställas och besvaras av kommunstyrelsens ordförande vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2025-05-19.  
 
Sammanträdet 
Ordföranden ställer kommunstyrelseförvaltningens förslag under proposition 
och finner att kommunfullmäktige bifaller förslaget.  
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Justerandes signatur/Beslutandes underskrift Utdragsbestyrkande 

2014-01-27 Kommunstyrelsens arbets- och personalutskott Kommunledningsförvaltningen 
 

Beslutsunderlag 
• Interpellation (C) om byggande av gruppbostäder och servicebostäder, 

KLF Hid: 2025.4182 
 
Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsens ordförande 
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Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Carina Sammeli 

Frågor om byggande av gruppbostäder och servicebostäder 

Kommunstyrelsen har det övergripande ansvaret för att samordna byggnationer av 
samhällsfastigheter i kommunen, så att det byggs utifrån de behov som finns. När det gäller 
gruppbostäder och servicebostäder är Socialnämnden beställare och Infrastruktur- och 
servicenämnden utförare. Under många år har det varit problem med att gruppbostäder och 
servicebostäder inte byggts enligt den plan som Socialnämnden tagit fram baserat på 
kommunens behov. Socialnämnden har gjort beställningar men byggandet av både 
gruppbostäder och servicebostäder har skjutits på framtiden och inga tidsplaner har hållits. 
Detta har inneburit att Socialnämnden inte har kunnat tillgodose de behov av 
gruppbostäder och servicebostäder som finns. Socialnämnden har dessutom blivit ålagd 
vite av IVO på grund av detta och fått betala många miljoner för något som den inte har 
rådighet över. 

Med anledning av detta vill vi ställa några frågor till kommunstyrelsens ordförande Carina 
Sammeli: 

1. Finns det riktlinjer för prioritering av byggande av samhällsfastigheter i kommunen? 
Om ja, hur ser dessa ut? 

2. Vad gör kommunstyrelsens ordförande för att samordningen mellan 
beställarförvaltningar och utförarförvaltning ska fungera? 

3. Vad gör kommunstyrelsens ordförande för att de gruppbostäder och 
samhällsfastigheter som vi enligt lag ska tillhandahålla kommunens invånare byggs? 

4. I den nya socialtjänstlagen är det förtydligat att Socialnämnden ska vara med i 
samhällsplaneringen. Hur kommer man att organisera detta arbete? 

5. Kan de viten från IVO som gäller brist på gruppbostäder och servicebostäder 
kostnadsmässigt läggas över på Infrastruktur- och servicenämnden? 

 

 

Luleå 2025-04-16 

 

Carola Lidén, Centerpartiet 

Arne Nykänen, Centerpartiet 
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LULEÅ KOMMUN  BESLUTSFÖRSLAG 1 (1) 
Kommunstyrelseförvaltningen  Ärendenr 
Kansli 2025-05-06 

  
2025/784-1.1.1.6 

 Kristina Larsson   
 

 

 
 
Snabbinterpellation (L) Luleå står inför miljardinvestering-
ar - har vi kontrollen? 
Ärendenr 2025/784-1.1.1.6 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras av  
kommunstyrelsens ordförande (S) vid kommunfullmäktiges sammanträde 
2025-05-19. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Thomas Söderström (L) har lämnat in en interpellation ställd till kommunsty-
relsens ordförande Carina Sammeli (S) angående att Luleå står inför miljar-
dinvesteringar - har vi kontrollen? 
 
Följande frågor ställs till kommunstyrelsens ordförande (S):  

1. Hur arbetar kommunen idag med att leda och bemanna de stora industripro-
jekten, och hur ser man till att rätt kompetens finns där det inte får gå fel? 

2. Kommer kommunstyrelsens ordförande ta initiativ till en oberoende  
granskning av kommunens del kring industriprojekten för att säkerställa att  
omfattning, tajming, ekonomi och kommunens riskexponering fortfarande är  
hanterbara innan nya beslut tas? 

3. Anser kommunstyrelsens ordförande att kommunen har tillgång till  
tillräcklig erfarenhet av att leda stora industriprojekt eller behövs ett nytt  
upplägg med mer kompetens och tydligare ansvar? 

4. Flera kommunala bolag är idag delaktiga i industrisatsningarna. Hur ser  
kommunledningen på behovet av att skilja mellan deras uppdrag och behovet  
av en gemensam projektledning som tar ansvar för helheten? Hur undviker vi  
att beslut tas utifrån för smala perspektiv? 

5. Vilka insatser gör kommunen för att säkerställa att industrin har fortsatt för-
troende för processen och för kommunens roll i genomförandet? 

 
Beslutsunderlag 

• Snabbinterpellation (L) Luleå står inför miljardinvesteringar - Har vi 
kontrollen?, KLF Hid: 2025.4615 

 
Kristina Larsson 
Kommunsekreterare 
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_________________________________________ 

LIBERALERNA LULEÅ 

Lulsundsgatan 34 b · 972 41 LULEÅ 

lulea@liberalerna.se· lulea.liberalerna.se 

Snabbinterpellation: Luleå står inför 
miljardinvesteringar – Har vi 
kontrollen? 
Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Carina Sammeli (S) 

Luleå har en unik chans att bli en ledande plats i den gröna omställningen. Det vill vi i 

Liberalerna stödja fullt ut. Men stora möjligheter kräver också att vi styr klokt, har rätt 

kompetens på plats och tydligt ansvar i varje led. 

Vi kan inte ändra det som redan hänt, men vi måste lära oss av misstagen. Det här handlar 

inte om att skylla på enskilda personer. Felet ligger i hur kommunen som organisation har 

arbetat. När miljardprojekt ska genomföras krävs ett tydligt ansvar, både politiskt och 

praktiskt. 

Ett stort misstag har varit att kommunen inte från början tog in tillräcklig extern kompetens 

för att leda projekten – och att rollerna mellan politiker och tjänstemän inte varit tydligt 

uppdelade. Det har lett till otydlig styrning, ändrade planer, ökade kostnader och risker. 

Just nu är tajmingen en avgörande fråga. En satsning som görs vid fel tidpunkt riskerar att 

bli olönsam i längden. Vi ser också hur projektens omfattning har förändrats gång på gång, 

vilket gör det svårare för industrin att planera. Upphandlingar har inte gått som kommunen 

trott vilket visar på behovet av ökad kunskap, styrning och samordning. 

Samtidigt har kommunen lånat mycket pengar. Luleå kommuns skuld har enligt uppgift 

ökat med omkring 1 000 procent på bara några år. Det är väldigt stora belopp – särskilt när 

flera industriprojekt på europeisk nivå verkar gå långsammare eller bli mer osäkra. 

Försvarsmakten har också varnat för att delar av omställningen, särskilt kring strategiska 

metaller, kan påverka Sveriges säkerhet. Det här är faktorer vi måste ta på allvar. 

Vi kan inte räkna med att staten ska gå in och rädda oss i frågor vi själva kan hantera bättre 

från början. Riskminimering måste vara en självklar del av allt vi gör i så här stora projekt. 

Flera viktiga beslut har redan fattats – men andra ligger fortfarande framför oss. 

Investeringarna fortsätter, och därför är det avgörande att vi vet vad vi gör. Kommunen 

måste ha en klar bild av var vi står innan nya beslut tas. 

Därtill kommer signaler om att kommunens egen organisation är pressad. Belastningen är 

hög med resultatet att ett antal valt att säga upp sig från kommunen. Detta ökar behovet av 

en stabil och långsiktig organisation samt tydligt politiskt ledarskap. 
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Vi i Liberalerna tycker att kommunen nu måste göra en ny, samlad analys av nuläget. Hur 

ser det egentligen ut med organisation, ansvar, ekonomi och tidsplaner? Det är först när vi 

har en sådan bild som vi kan fatta kloka beslut framåt. 

Vi vill att kommunen tar in rätt kompetens och skapar en tydlig arbetsform som passar 

projektens storlek och komplexitet. Det är så vi bygger framtidens Luleå på riktigt. 

 

Mot den bakgrunden vill jag ställa följande frågor till kommunstyrelsens ordförande: 

1. Hur arbetar kommunen idag med att leda och bemanna de stora 

industriprojekten, och hur ser man till att rätt kompetens finns där det inte 

får gå fel? 

2. Kommer kommunstyrelsens ordförande ta initiativ till en oberoende 

granskning av kommunens del kring industriprojekten för att säkerställa att 

omfattning, tajming, ekonomi och kommunens riskexponering fortfarande är 

hanterbara innan nya beslut tas? 

3. Anser kommunstyrelsens ordförande att kommunen har tillgång till 

tillräcklig erfarenhet av att leda stora industriprojekt eller behövs ett nytt 

upplägg med mer kompetens och tydligare ansvar? 

4. Flera kommunala bolag är idag delaktiga i industrisatsningarna. Hur ser 

kommunledningen på behovet av att skilja mellan deras uppdrag och behovet 

av en gemensam projektledning som tar ansvar för helheten? Hur undviker vi 

att beslut tas utifrån för smala perspektiv? 

5. Vilka insatser gör kommunen för att säkerställa att industrin har fortsatt 

förtroende för processen och för kommunens roll i genomförandet? 

 

Luleå, 2025-04-30 

Thomas Söderström (L) 

Liberalerna i Luleå 
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LULEÅ KOMMUN  BESLUTSFÖRSLAG 1 (1) 
Kommunstyrelseförvaltningen  Ärendenr 
Kansli 2025-05-06 

  
2025/806-1.1.1.6 

 Kristina Larsson   
 

 

 
 
Snabbinterpellation (C) Frågor om handläggning av till-
stånd för gårdsförsäljning 
Ärendenr 2025/806-1.1.1.6 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras av  
miljö- och byggnadsnämndens ordförande (S) vid kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-05-19. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Eric Lundvall (C) har lämnat in en interpellation ställd till kommunstyrelsens 
ordförande Carina Sammeli (S) angående frågor om handläggning av tillstånd 
för gårdsförsäljning.   
 
Följande frågor ställs till kommunstyrelsens ordförande (S):  

1. Hur har kommunen förberett arbetet med tillståndsgivning för gårdsförsälj-
ning?  

2. Kommer kommunen kunna ta ut någon avgift för tillståndsansökan, och 
kommer den i så fall att täcka kostnaderna? 

 
Beslutsunderlag 

• Snabbinterpellation (C) Frågor om handläggning av tillstånd för gårds-
försäljning, KLF Hid: 2025.4814 

 
Kristina Larsson 
Kommunsekreterare 
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Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Carina Sammeli 

Frågor om handläggning av tillstånd för gårdsförsäljning 

Den 1 juni 2025 träder lagändringarna i kraft som möjliggör för producenter av 
alkoholhaltiga drycker att ansöka om att få bedriva begränsad detaljhandel med sina 
produkter. 

Enligt förslaget är kommunen ansvarig för att besluta om gårdsförsäljningstillstånd i 
enlighet med sin roll som tillståndsgivare av alkoholservering under alkohollagen. Detta 
är ett tillfälle att visa näringslivet att kommunen är aktiva i att implementera nya 
möjligheter till affärer. 

Aktuell delegation ger miljö och byggnadsnämnden ansvar över alkohollagen men jag 
noterar inget förslag att miljö och byggnadsnämnden ska delegera beslutsfattande om 
gårdsförsäljning till tjänstemän i samma utsträckning som serveringstillstånd, för att 
förenkla tillståndsprocessen. 

I lagändringen noteras följande angående taxor och avgifter: 

“...kommunen ska få ta ut en avgift för att pröva ansökan om gårdsförsäljningstillstånd 
enligt de grunder som beslutas av kommunfullmäktige. Kommunen ska även få ta ut en 
avgift för sin tillsyn av den som har tillstånd att bedriva gårdsförsäljning” 

Kommunfullmäktige har dock inte fattat beslut om att revidera taxorna innan 1 juni och 
därmed ser det ut som att skattebetalarna kommer få finansiera handläggningen av 
ansökningarna. Här är det viktigt att kommunen har rutiner för en effektiv prövning av 
ansökningar och att kostnaderna blir så låga som möjligt. 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor: 

1. Hur har kommunen förberett arbetet med tillståndsgivning för gårdsförsäljning? 
2. Kommer kommunen kunna ta ut någon avgift för tillståndsansökan, och kommer 

den i så fall att täcka kostnaderna? 
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Luleå 2025-05-04 

 

Eric Lundvall, Centerpartiet 
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LULEÅ KOMMUN  BESLUTSFÖRSLAG 1 (1) 
Kommunstyrelseförvaltningen  Ärendenr 
Kansli 2025-05-06 

  
2025/811-1.1.1.6 

 Kristina Larsson   
 

 

 
 
Snabbinterpellation (L) om hur socialtjänsten skyddar barn 
från hedersförtryck 
Ärendenr 2025/811-1.1.1.6 
 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att interpellationen får ställas och besvaras av  
socialnämndens ordförande (S) vid kommunfullmäktiges sammanträde 2025-
05-19. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Thomas Söderström (L) har lämnat in en interpellation ställd till socialnämn-
dens ordförande Bodil Wennerbrandt Sevastik (S) angående om hur social-
tjänsten skyddar barn från hedersförtryck.  
 
Följande frågor ställs till socialnämndens ordförande (S):  

1. Hur säkerställer socialnämnden att socialtjänsten i Luleå har rätt kompetens 
för att tidigt identifiera barn och unga som lever under hedersrelaterade nor-
mer, särskilt i fall där kontrollen är subtil och inte syns i form av fysiskt våld? 

2. Vilka konkreta verktyg har socialtjänsten i dag för att upptäcka när he-
dersnormer och kriminalitet förstärker varandra – och vad gör socialnämnden 
för att stärka den förmågan? 

3. Är socialnämnden beredd att genomföra ett kompetenslyft för socialtjänsten 
där utbildningen bygger på extern, beprövad expertis snarare än enbart lokala 
interna resurser? 

4. Hur arbetar socialnämnden för att säkerställa att den bild som officiell sta-
tistik ger av hedersrelaterat våld i Luleå stämmer överens med den faktiska 
verklighet som yrkesverksamma, civilsamhället och utsatta själva upplever? 

5. Hur ser socialnämndens ordförande på socialtjänstens ansvar att försvara 
barn och ungas frihet när det finns starka normer i hemmet som begränsar de-
ras livsval, rörelsefrihet eller rätt att vara sig själva? 

 
Beslutsunderlag 

• Snabbinterpellation (L) om hur socialtjänsten skyddar barn från he-
dersförtryck, KLF Hid: 2025.4829 

 
Kristina Larsson 
Kommunsekreterare 
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Snabbinterpellation om hur socialtjänsten skyddar barn från hedersförtryck 

Till Socialnämndens ordförande, Bodil Wennerbrandt Sevastik (S) 

Runt 240 000 barn och unga i Sverige lever i en hederskontext, enligt Myndigheten för 
ungdoms- och civilsamhällesfrågor (MUCF). Det handlar om ett liv där individens frihet ställs 
åt sidan för kollektiva normer om lydnad och kontroll. Samtidigt dras många unga in i 
kriminalitet – där det går snabbt att ”bli någon”, men till priset av att man förlorar sig själv. 

Det finns tydliga paralleller mellan dessa verkligheter: kollektivet styr, och den som bryter 
mot normerna riskerar hot, våld eller uteslutning. För många unga handlar det inte bara om 
rädslan att misslyckas – utan om att leva upp till en förväntan om att skapa respekt och status, 
särskilt i sammanhang där föräldragenerationen inte lyckats komma in i det svenska 
samhället. När vuxna känner att de inte haft möjlighet att etablera sig, försörja sin familj eller 
bli en del av majoritetssamhället, påverkar det också barnens bild av vad som krävs för att bli 
någon. I frånvaron av erkännande och delaktighet kan hedersnormer och kontroll bli en 
alternativ väg till bekräftelse och social position – både inom familjen och i det egna 
nätverket. 

Socialtjänsten är en nyckelspelare i arbetet mot både hedersförtryck och kriminalitet. Men ska 
man kunna agera tidigt, måste man också ha rätt kunskap, resurser och mandat. Det handlar 
om att upptäcka barnen i tid och förstå de mönster som präglar deras vardag, även när de inte 
är synliga på ytan. 

Den officiella statistiken ger intrycket av att Luleå inte är särskilt drabbat av hedersrelaterat 
våld och förtryck. Men den bilden är troligen missvisande. Flera aktörer i civilsamhället 
vittnar om en annan verklighet där barn och unga begränsas i det tysta. Den här typen av 
förtryck är ofta osynligt i traditionell statistik, just för att det sker bakom stängda dörrar, inom 
familjer eller med psykisk kontroll snarare än öppet våld. Det betyder inte att problemen inte 
finns bara att vi inte har tillräckliga verktyg för att upptäcka dem. Vi har inte anledning att 
jämföra oss med landets mest utsatta områden, men vi får inte heller invaggas i en falsk 
trygghet. Det finns redan gömda problem i Luleå, och om vi inte agerar nu riskerar de att växa 
särskilt om den gröna omställningen lyckas och fler människor flyttar hit. Då krävs att 
socialtjänsten är rustad att möta både dagens och morgondagens behov. 

För att förstå komplexiteten i hedersrelaterat förtryck måste vi också se att det inte enbart är 
flickor som drabbas, vilket i sig är djupt allvarligt, utan att även andra i familjen påverkas. 
Både pojkar och vuxna formas av normer som bygger på kontroll, skam och rädsla för att 
tappa anseende. Det handlar om föräldrar som slits mellan barnens frihet och släktens 
förväntningar, om syskon som dras in i lojalitetskonflikter och om unga som tvingas axla 
roller de aldrig valt själva. 

Många unga i dag delar våra svenska värderingar om jämställdhet och allas lika rätt. 
Problemet är inte ungdomarnas förståelse – utan familjens. Det här är inget nytt och inget 
unikt för en viss kultur. Det är gamla patriarkala mönster som frodas där utanförskap tillåts 
växa. 

Liberalerna har framgångsrikt drivit frågan om hedersförtryck i regeringen. Det pågår nu 
lagstiftningsarbete för att stärka socialtjänstens verktyg, utveckla samverkan med 
civilsamhället och genomföra nationella kompetenslyft. Men det räcker inte med nationella 
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beslut – det krävs lokal förankring. I Luleå måste vi säkerställa att socialtjänsten får tillgång 
till utbildning som vilar på beprövad, extern kompetens. Det duger inte med enbart intern 
information eller lokalt utformade rutiner. Arbetet mot hedersförtryck kräver kunskap, 
fördjupad förståelse och ett professionellt förhållningssätt där personalen både känner igen 
och agerar på strukturer som annars riskerar att gå under radarn. 

Liberalerna vill nu se en lokal satsning på utbildning som verkligen stärker socialtjänsten i 
grunden. Det handlar inte bara om att höja kunskapsnivån utan om att förändra 
förhållningssätt, verktyg och modet att agera. För att lyckas med det måste vi också vara 
beredda att ta in extern kunskap och erfarenhet. Att tro att vi kan lösa allt inom vår egen 
organisation är naivt. Det här handlar om barns frihet och rätt till ett liv utan förtryck. 

Frågor till socialnämndens ordförande: 

1. Hur säkerställer socialnämnden att socialtjänsten i Luleå har rätt kompetens för att 
tidigt identifiera barn och unga som lever under hedersrelaterade normer, särskilt i fall 
där kontrollen är subtil och inte syns i form av fysiskt våld? 
 

2. Vilka konkreta verktyg har socialtjänsten i dag för att upptäcka när hedersnormer och 
kriminalitet förstärker varandra – och vad gör socialnämnden för att stärka den 
förmågan? 
 

3. Är socialnämnden beredd att genomföra ett kompetenslyft för socialtjänsten där 
utbildningen bygger på extern, beprövad expertis snarare än enbart lokala interna 
resurser? 
 

4. Hur arbetar socialnämnden för att säkerställa att den bild som officiell statistik ger av 
hedersrelaterat våld i Luleå stämmer överens med den faktiska verklighet som 
yrkesverksamma, civilsamhället och utsatta själva upplever? 
 

5. Hur ser socialnämndens ordförande på socialtjänstens ansvar att försvara barn och 
ungas frihet när det finns starka normer i hemmet som begränsar deras livsval, 
rörelsefrihet eller rätt att vara sig själva? 
 

Luleå, 2025-05-05 
Thomas Söderström (L) 
Liberalerna Luleå 
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Delegationsbeslut förlängning av reglemente 
 
Beslut  
Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå föreslår Kommunfullmäktige att 
reglemente för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå förlängs i oförändrad form 
tom 2026-06-30. 
 
Ärendebeskrivning 
Reglemente för Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå – Luleå löpte ut 2024-06-30. Då det 
är viktigt att nämnden har ett gällande reglemente behöver ordförande ta ett delegationsbeslut 
om en kortare förlängning och tjänstepersoner får fram till 2026-06-30 gå igenom och 
kontrollera om några revideringar behöver göras.  
 
Kommunfullmäktige ska ta upp ärendet till beslut 2025-05-27 och då nämnden inte har nästa 
sammanträde förrän 2025-04-23 måste det tas ett brådskande ärende av ordförande.  
 
Delegationspunkt 
Beslut med stöd av punkt 1A i Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - Luleå 
delegationsbestämmelser, ”Brådskande ärenden då beslut inte kan anstå till nämndens 
nästkommande sammanträde”. 
 
Beslutande 
 
 
 ________________________________  
Bodil Wennerbrandt Sevastik, ordförande 
För Gemensam Kost- och servicenämnd Piteå - Luleå i Piteå kommun 
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